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Sak 02/15 Referat fra forrige møte 13 

Sentralstyrets vedtak: 14 

«Sentralstyret godkjenner referat fra Sentralstyremøte 31.10-02.november.».  15 

Sak 03/15 Orienteringer 16 

a) Medlemsrekruttering 17 
31.12.2014 hadde vi 1418 medlemmer totalt, hvorav 886 var tellende. Per 18 
13.02.2015 har vi 1388 medlemmer totalt. Grunnen til at totalt er mindre enn i 19 
2014, er fordi noen medlemmer har blitt for gamle og har blitt tatt vekk fra 20 
medlemsregisteret. Siden vi ikke har sendt ut kontigentkrav enda, har jeg ikke 21 
tallet på tellende. Kontigentkrav vil bli sendt ut via brev i utgangen av februar. 22 
AU, Ina og Kristin har hatt møter med medlemsservice om medlemsrutinene for 23 
HU. Vi satser på at en hyppigere og rutinefast kontakt med nyinnmeldte vil føre til 24 
både flere medlemmer og aktive medlemmer. I tillegg skal vi satse sterkt på 25 
rekruttering. Tallet å slå er 1001 tellende medlemmer fra 2012.  26 
 27 

b) Økonomistatus 28 
Årsregnskapet blir behandlet av Kontrollkomiteen denne helga, og vil bli sendt til 29 
revisor i uke 10. Årsregnskapet skal behandles av Sentralstyret i mars. 30 
Husleieavtalen er på plass, og vi skal betale 150 000 kr til HEF. Dette har blitt 31 
sendt ut faktura på, og kommer med i årsregnskapet for 2014.   32 
 33 
Jeg har ingen orientereringer fra årsregnskapet 2015 enda, men håper å ha det til 34 
møtet i mars, men det kan hende at det ikke blir før i april. Det har ikke vært 35 
store kostnader siden sist. Det største er vinterseminar, lønn og honorar og 36 
bestilling av løpesedler til sommerleiren.  37 
 38 
Vanskelig å finne rimelige lokaler, og det kan se ut som vi har underbudsjettert på 39 
arrangementer. Det kan hende vi ender opp med å gå mer i underskudd en 40 
budsjettert med.  41 

 42 
 43 

c) Styrets runde 44 

Juni: vært på AU-møter, vært og besøkt Sandnes, arrangert vinterseminar, møter om 45 
Kommunikasjonsstrategien, 3 OU- møter, skrevet sakspapir om vedtekter, mye med 46 
vedtekter, deltok på lokallagsledersamling i Kristiansand (for lokallag på Sørlandet).   47 

Joakim: vært på flere AU-møter, diverse andre møter, skrevet sakspapirer, skrevet 48 
skoleprogram, arbeidsprogram, uttalelser, gjort til ymse etter hvert som ting dukker opp,  49 

Lin-Marit:  50 

Har sendt mye mail i forbindelse med nordisk. Fått en del svar og fulgt opp.  51 
Vært på nordisk møte med HEF. Knyttet mer kontakt med folk i de forskjellige 52 
organisasjonene. Vært på Vinterseminar. Holdt møte for Bergens studenter i håp om 53 
studentlag, gikk ikke som forventet. Stiller til leder i Hordaland lokallag for å ta tak i det 54 
potensiale som ligger der, og fordi jeg har lyst til å fortsette i HU selv om jeg ikke blir i 55 
Sentralstyret neste år, skypemøte om NORBUK med Kristoffer. Skrevet sakspapir.  56 

Internasjonalt 57 
IHEYO er litt ute og kjører, og det går veldig nedover med de. Gulalai gjør ikke noe, og 58 
har forsvunnet litt. Dietrik har dessverre havnet i en personlig situasjon, og har måttet 59 
velge bort IHEYO litt. Uttam, så vidt jeg vet, gjør det han skal med Youthspeak, og det er 60 
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alt. Ikke GA i Manila, da de ikke har midler til dette, så vidt de vet. Problemer med 61 
økonomi tilgang osv. Så veldig usikker på når og hvor et evt. GA blir å ta sted. Kan 62 
diskutere muligheten for å invitere IHEYO hit, å legge det meste tilrette for de til å ha 63 
deres GA. Ellers diskuterer de vel å ha det på mini-EHYD eller en konferanse i Romania 64 
(som er i april, så tvilsomt at de får det til nå).  65 
EHYD er og en veldig usikker greie akkurat nå, da de sliter med å finne midler til 66 
dette.  Kan være det blir en liten samling som et slags pre-party, før de prøver igjen i 67 
2016. Kjipt hvis IHEYO må legges ned etter hele ti år.  68 
Mulighet for å hjelpe til. Være litt VK, å finne noen som kan sitte i styret å hjelpe til, 69 
utenfor Sentralstyret.  70 

Nordisk 71 
Unga Humanistar vurderer nedleggelse. Årsmøte i april/mai, med et evt. 72 
bekreftelsesmøte senere dersom nedleggelse blir realiteten. Alle midler og ressurser blir 73 
da til en grad overført til Humanisterna. Vært på nordisk møte med HEF. Som var veldig 74 
givende, og gitt mye mer kontakt med de forskjellige organisasjonene. Skal sende 75 
oppdatering og forespørre foredragsholdere fra de forskjellige organisasjonene.  76 

Vurderte å få f.eks. Lars-Petter, Inger Stranger-Thorsen eller lignende for å snakke om 77 
hva som gjorde at HU ble til, og at vi som er fra HU kan snakke om hvorfor vi synes det 78 
er så viktig å ha et fellesskap i humanistbevegelsen. Samt få folk til å komme å snakke 79 
om humanistbevegelsen i eget land, hva, hvorfor og hvordan, viktigheten ved det og 80 
slikt.  81 

-Henriette: Siden sist har jeg holdt kontakt med de fleste lokallagene, de jeg har fått 82 
kontakt med. Har besøkt Trondheim studentlag, som nå er Trondheim lokallag, i 83 
forbindelse med deres årsmøte. Besøkte Hammerfest lokallag i forbindelse med deres 84 
årsmøte.  85 

-Kristoffer:  86 
 87 
Møter: 88 
Deltatt på 3 OU-møter (12.11.14, 19.11.14, 13.01.15), et møte om (primært) HUs 89 
Facebookprofiler (14.11.14), innom et LU-møte (17.11.14), et møte med Lin-Marit om 90 
internasjonalt seminar sin NORDBUK søknad (23.01.15), to møter med HEF om IT-91 
samarbeid(/+OXX) (IT 13.01.15, KA 23.01.15), tre møter for oppsetting av Google Apps 92 
(24.11.14, 02.02.15, 09.02.15).  93 

Deltok på siste av ringekveldene for å få folk til å betale medlemskontingenten.  94 
 95 
Var på Solidaritetstoget i Oslo, som HU støttet. Var på første aksjonen HEF støttet av 96 
Stopp piskingen av Raif Badawi! (Amnesty).  97 

Deltok på Krystallnatten, tok opp saken.  98 
 99 
Sendt inn søknad til NORDBUK.  100 
 101 
Deltok på vinterseminaret.  102 

Skulle vært på årsmøtet til Salten lokallag (07.02.15), men det ble utsatt grunnet Ole 103 
(ekstremvær).  104 

Deltatt på LNUs brukerkurs for Frifond med KT.  105 

Skrevet sakspapir om vedtektsendringer (om kapittelet til Landsmøtet) 106 
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Håndtert en mengde forespørsler angående nettsidene og småting.  107 

Ting som ikke er helt HU: 108 
Deltatt på stiftelsesmøtet av UngDialog sitt lokallag i Oslo 109 
Blitt valgt med i Humanist, tidsskriftet til HEF, sin redaksjonskomité. 110 

Kommunikasjon med CGI for ferdigstilling av diverse forbedringer før desember og 111 
oppsigelse av kontrakt.  112 
 113 
Mathias: deltatt på et par møter med PG-gruppa, jobbet en del med det, avviklet en del 114 
av ansvaret.  115 
 116 
Anne: noe IPU, sosiale medier på vinterseminar, påmeldingsskjema til Org. Sem og 117 
landsmøte. 118 
 119 
Haakon: besøkt Follo og Arendal, fulgt opp diverse lokallag, besøkt 120 
lokallagstyresamlingen på Sørlandet, 3 OU-møter, 4 LU-møter, ringerunde, skrevet 121 
sakspapir til helga, vinterseminar, planlagt årsmøte med Jæren, kontakt med Trondheim 122 
lokallag.  123 
 124 
Lars: snakket med alle lokallagene mine, deltatt på møte med LU, besøkt Hordaland, 125 
snakket også med HEF Hordaland, arrangert en studentlagskveld i Bergen, men ble ikke 126 
opprettet studentlag, deltatt på vinterseminar.  127 
 128 
 129 
Anders:  130 
Sommerleir 131 
Tre sommerleirmøter. Diskutert bl.a. rollefordeling, promotering og faglig og sosialt 132 
program. 133 
Bidratt med nettsider og promotering i sosiale medier. 134 
 135 
Sentralstyret 136 
IPU: Noen møter på slutten av 2014, bl.a. for å planlegge diverse poster i juleferien, 137 
inkludert julekampanje for sommerleir. Har begynt å betale for noen innlegg, hittil 4stk 138 
på 39-150kr). Delt mange poster på både facebook, twitter og instagram. Har måttet 139 
slettet "Leder Humanistisk Ungdom"-profilen på facebook, og tilpasset privat profil 140 
deretter. 141 
LU: Flere møter i utvalget, og flere ringerunder med lokallagene. Etter nyttår har det 142 
vært tett oppfølging av årsmøter, og har besøkt flere og planlagt flere besøk. Fikset 143 
oppdatert logo og sendt til alle lokallag. 144 
Tilrettelagt og gitt opplæring i Asana. 145 
Har satt sammen ringedugnader for å få medlemmer til å betale kontingenten med 146 
Kristin og Ina, og ledet to av dem. 147 
Fikset julegaver sammen med Kristin. 148 
 149 
Grunnlovskampanjen 150 
Egentlig planlagt en avslutning og en evaluering, men har dessverre blitt nedprioritert. 151 
 152 
Nettsider 153 
Har forhandlet med eieren av HU.no, som dessverre ikke er til salgs. 154 
Har hatt flere møter med Oxx, som er det nye selskapet HEF har begynt å samarbeide 155 
med, og som tilbyr enda bredere rådgivning enn CGI. Planlagt et møte med disse om evt. 156 
samarbeid. 157 
 158 
Samarbeid med HEF 159 
Flere samarbeidsmøter som vanlig: Månedlige fellesmøter og ukentlige redaksjonsmøter, 160 
i tillegg til møte med generalsekretæren, hovedstyrelederen og organisasjonsavdelingen. 161 
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Har deltatt på tre hovedstyremøter og to landsstyremøter, samt et nordisk møte. 162 
Skrevet to leder-tekster til Fri tanke, i tillegg til en reportasje fra Vinterseminaret 163 
sammen med Anne. 164 
Hatt møter med IT- og kommunikasjonsavdelingen om samarbeid på IT-området. 165 
Satt sammen og skrevet under en konkret husleieavtale tilpasset de nye lokalene. 166 
 167 
Arbeidsutvalget 168 
Har hatt jevnlig møter og epostkommunikasjon som vanlig (referater i Asana). 169 
Flere diskusjoner og verksteder rundt kommunikasjonsstrategien.  170 
Håndtert en konfidensiell sak. 171 
 172 
Personal 173 
Økt stillingen til Ina til 30 %. Har hatt halvårig medarbeidersamtale med både Kristin og 174 
Ina. 175 
Den fremforhandlede tariffavtalen om feriepenger er foreløpig på vent for signering (HEFs 176 
regnskapsavdeling har helte tiden ført på denne måten, og har fortsatt slik uavhengig av 177 
dette).  178 
Har mottatt forslag til tariffavtale fra Kristin, via fagorganisasjonen Parat. Har for tiden 179 
kontakt med Parat om spørsmål rundt hva de evt. endringene vil innebære i praksis. 180 
 181 
Presentasjonsgruppa 182 
Har hatt noen møter med Mathias og Joakim om gruppa og planlegging av 183 
oppfølgingshelga i februar, i tillegg til diskusjoner om en evt. omorganisering til neste 184 
periode.  185 
Media 186 
Var i live-debatt på NRK radio om skolegudstjenester før jul. Har hatt kronikk i Dagbladet 187 
med HEFs hovedstyreleder og generalsekretær om Saudi Arabia. Holdt appell på 188 
demonstrasjon mot Pegida og for "Samhold i mangfold" i Tønsberg, og appellen kom på 189 
trykk i Tønsbergs blad og Fri tanke etterpå. 190 
 191 
Annet 192 
Vært ordstyrer på UngDialogs stiftelsesmøte av Oslo lokallag. 193 
Deltatt på Vinterseminaret og Øst- og Sørlandets regionale seminar. Holdt foredrog og 194 
verksteder begge steder. 195 
Innledende møte om evt. samarbeid med Solidaritetsungdommens leder. 196 
Deltatt på Frivillighet Norges årsmøte og utdeling av frivillighetsprisen. 197 
Har gitt svar til noen interne høringer hos LNU og Frivillighet Norge.  198 
 199 

 200 
d) Sekretariatet 201 

 202 
Ina: Siden forrige sentralstyremøte har jeg i all hovedsak arbeidet med ferdigstilling av 203 
kommunikasjonsstrategien. Dette har inkludert møter med Arbeidsutvalget, arbeid med 204 
kommunikasjonsårshjul, utforming av mal for arbeidsprogrammet. Det som har tatt mest 205 
kapasitet har vært arbeid med selve utforming og ferdigstilling av strategien.  206 
 207 
Utadrettet kommunikasjon: 208 

 Oppdatert nettsider, og jobbet med sommerleirside sammen med andre  209 
 Oppdatert Facebook-siden  210 
 Bidratt i forberedelse til radiointervju med Anders 211 
 Sendt nyhetsbrev for februar: 2262 mottakere – har ikke korrekte tall enda  212 
 Sendt nyhetsbrev for november: 2309 mottakere – 30,8 % åpnet mailen  213 
 Sendt nyhetsbrev for desember: 2272 mottakere – 26, 5 % åpnet mailen  214 

Angående nyhetsbrevet: Det er naturlig at folk melder seg av nyhetsbrevet, i tillegg vil 215 
de som i løpet av sist måned har endret mail og slettet sin gamle adresse bli ryddet ut av 216 
våre lister. Her er det imidlertid verdt å merke seg at vi ikke kunne legge til nye 217 
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medlemmer i nyhetsbrevet som gikk ut i februar, på grunn av manglende tilgang til 218 
medlemsregisteret, noe som gjør at antall mottakere i februar er lavere enn det burde. Vi 219 
har fortsatt litt over / på gjennomsnittet når det gjelder hvor mange som åpner 220 
nyhetsbrevet, hvor det er vanlig at 26,9 % åpner mail fra mailchimp.   221 
 222 
Annet:  223 

 Jobbet med grafisk designer Line Lønning om utforming av flyer til alle vårens 224 
konfirmanter 225 

 Vært med på kontingentpurring, ringerunde 226 

Møter med HEF om og oppfølging av oppgaver knyttet til  227 
 Rekruttering 228 
 Medlemsrutiner  229 
 Kommunikasjonsstrategi  230 
 Sommerleir og mobilisering   231 

Kristin: har deltatt på 3 sommerleirmøter, deltatt på flere møter om rekruttering, 232 
medlemsrutiner og Kommunikasjonsstrategi, deltatt på flere AU-møter, deltatt på kurs i 233 
Trygg i sosiale medier, møtekultur, brukerseminar i Frifond, deltatt på samarbeidsmøte 234 
mellom HU og HEF, drevet med kontigentpurringen, deltatt på felles ansattsamling for 235 
HEF, SVs lobbykurs, jobbet en del med Humanistisk Uke og kick-offen 28.februar, hatt 236 
ferie, sendt søknad til Fordelingsutvalget og Frifond, jobbet med årsregnskapet med 237 
regnskapsfører, hatt revisor på besøk, bistått lokallagene i forberedelser til årsmøtene 238 
sine, praktisk før dette Sentralstyremøtet, jobbet mer direkte med PG-gruppa og hvordan 239 
utvikle den videre, og generell drift og administrasjon.  240 

 241 
e) Lagenes runde 242 

(Se eget sakspapir) 243 

 244 
f) Internasjonalt /IHEYO 245 

IHEYO fungerer veldig dårlig nå. Blir ikke en GA (årsmøte) i Manila som vi trodde. IHEYO 246 
har ikke råd.  247 

Usikker på eventuelt når og hvor GAen til IHEYO kan bli arrangert.  Skal vi legge til rette 248 
for at det kan være i Norge?  249 

EHYD blir mest sannsynlig ikke i år. Kan bli et EWG-møte i stedet for og planlegging til 250 
neste EHYD.  251 

Skal også være en konferanse i Romania i april, men det for kort tid for å mobilisere til å 252 
ha GAen der.  253 

Kjipt om IHEYO må legges ned. HU er en stor og sterk organisasjon, og har ekstra 254 
ansvar. Prøve å hjelpe til der vi kan.  255 

Nordisk seminar – siste beskjed er at Unga Humanistarne legges ned. Usikker på hvorfor 256 
de skal legges ned.  257 

Nordisk møte i HEF. Mer kontakt med noen organisasjoner, og var veldig givende. 258 
Trenger hjelp til å finne foredragsholdere. Har vurdert å få Lars-Petter eller noen 259 
tilsvarende, for å snakke om hvordan det var før HU ble til. Kunne inspirere til lignende i 260 
nordiske land. Få folk til å snakke om humanismebevegelsen i de ulike landene. Kritisk 261 
tenking, alternativ: hvordan de jobber med slike temaer. Hvorfor det er viktig å jobbe 262 
med det. Sendt søknad til Norbuk. Får beskjed om 2 måneder. Få opp påmeldingen fort 263 
som mulig – rundt mars/april – hadde vært fint. Vil bruke Arkon.  264 
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 265 
g) Lokallagsanalyse 266 

Anders og Kristin hadde et møte med Organisasjonsutvalget i januar, hvor det 267 
samarbeidet mellom HU og HEF både lokalt og nasjonalt ble diskutert.  268 

 269 
h) Organisasjonsutvalget 270 

Jobbet veldig mye med vedtekter, første prioritert fram til dette møtet. Org. Sem, sliter 271 
litt med kapasitet, ikke alltid like lett å avtale møtetid, nok å oppgaver å ta av. 272 
Prioritering etter dette møtet er Org. Sem. Se hva vi har kapasitet til etter det. Må se på 273 
hva som kommer ut av dette møtet med tanke på vedtektene.  274 

 275 

 276 
i) Ideologi og PR-utvalget 277 

Har hatt møter. Kjørt ut sak om sommerleir, sosiale medier rundt juletider, nå foreslått 278 
lagt ned. Omfordeler ansvaret, men tar vare på oppgavene.  279 

 280 
j) Nettsider 281 

Avsluttet kontrakt med CGI. Skjedde noen uheldige raske fikser mot slutten. Gjort at det 282 
er ny feil med siden, ingen merket. Hatt møter med HEF, om å gå over til Oxx. Anders 283 
skal ha møte med Oxx på mandag. Avtalt hvordan vi skal samarbeide med HEF om dette. 284 
Ser ut som løsningen blir at vi ligger under HEF rent teknisk, mindre utgifter og mindre 285 
gjøre selv.  286 

Har ikke hatt møter utover det. Gjort småting. Forholdt seg til det som kommer fra 287 
kontoret.  288 

 289 
k) Sommerleir 290 

Har hatt 3 sommerleirmøter. Valgte sommerleirsjefer i høst. Nytt møte i mars. Status 291 
program, etc. klargjøre ansvarsfordelingen. Noe promoteringsarbeid. 37 påmeldte 292 
allerede. Neste tirsdag – skal spille inn en ny promoteringsfilm. Joakim skal dynkes i 293 
vann - blir nok vannkrig på sommerleiren.   294 

Leirsjefene har hatt et ønske om så stor leir som mulig. Sentralstyret har diskutert på 295 
sikt å øke antallet. La opp på mer langsiktig. Trodde leirstedet ikke hadde plass til flere. 296 
Men de har plass til 160, vi har satt tak på 150. Så lenge sommerleiren blir større enn 297 
før, får leirsjefene bonus. Bruker klasserom og madrasser for å få plass til alle.  298 

Fordelingsutvalget: har økt grensen til 200 deltakere.   299 

Arbeidskapasitet – leirsjefene skal se på et forslag til struktur til neste møte. Viktig at så 300 
mange som mulig fra Sentralstyret kommer på sommerleir.   301 

Au opplevde at økningen var i tråd med intensjonen til Sentralstyret.   302 

 303 
l) Org. Sem 304 

Mangler mye. Mangler sted. Innledere – blir mye internt. Anker hotell har kapasitet 305 
fortsatt. Lagt opp til 60 deltakere. Blir ikke for mange sentrale tillitsvalgte der, så derfor 306 
viktig at Sentralstyret holder av helga og kommer på Org. Sem.  307 
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 308 
m) Samarbeid med Solidaritetsungdom 309 

HEF inngår avtale med Norsk Folkehjelp. Sett på samarbeid med Solidaritetsungdom som 310 
relevant. Ikke formelt samarbeid. Opprettet en del kanaler for kommunikasjon og 311 
samarbeid. Organisatorisk og personlig kontakt. Samarbeide om kampanjer. Thomas 312 
nestleder kommer på besøk på søndag.  313 

 314 
n) E-post behandlede saker 315 

 316 
 317 

1) Markering av Krystallnatten 318 

Sentralstyrets vedtak: 319 
"Humanistisk Ungdom tilslutter seg markeringen av Krystallnatten, 9. november, 320 
arrangert av Det Mosaiske Trossamfund, Antirasistisk Senter og Stopp Hatprat-321 
kampanjen." 322 
 323 
Merknad til vedtaket:  324 
AU besluttet tilslutningen i forkant av markeringen. Dette er i strid med AUs 325 
myndighetsdokument, som sier "Sentralstyret skal godkjenne alle eventuelle 326 
tilslutninger til kampanjer". Sentralstyret ble derfor i etterkant spurt over e-post 327 
om å godkjenne tilslutningen. Ekskludert AU-medlemmene, støttet syv 328 
Sentralstyremedlemmer tilslutningen, resten var avholdende. Saken ble avsluttet 329 
12.11.14. 330 
 331 

2) ICANs kampanje «Don’t bank on the bomb» 332 
Sentralstyrets vedtak: 333 
“Humanistisk Ungdom tilslutter seg kampanjen “Don’t bank on the bomb», ledet 334 
av ICAN. IPU deler poster om dette i våre sosiale medier-kanaler» 335 
11.11.14 sendte Joakim Damsgaard ut en e-post til Sentralstyret om med 336 
spørsmål om tilslutning til denne kampanjen. 18.11.14 hadde 8 stemt ja til å 337 
støtte kampanjen. Resten var avholdende.  338 
 339 

3) Godkjenning av Lillesand lokallags stiftelse 340 
Sentralstyrets vedtak: 341 
«Sentralstyret godkjenner stiftelsen av Lillesand lokallag» 342 
12. november sendte Kristin Tufte ut en e-post om godkjenning av stiftelsen av 343 
Lillesand lokallag. Saken ble avsluttet 19.november, med 11 stemmer for og 344 
ingen avholdende.  345 
 346 

4) AUs honorar 347 
Sentralstyrets vedtak: 348 
«Sentralstyret øker honoraret til nestleder og økonomileder til 40.000 kroner årlig 349 
hver, pluss 12 % feriepenger hver. Honoraret øker hvert år i takt med 350 
konsumprisindeksen. Økningen trer i kraft 01.januar 2015. 351 
Kristin Tufte sendte ut en e-post til Sentralstyret 19.november med spørsmål om 352 
når endringen i AUs honorar skal tre i kraft. Saken ble avsluttet 26.november med 353 
6 stemmer for, 1 stemme for kjappest mulig, og 1 stemme til mest ryddig for 354 
regnskapet. 4 avholdende (med AU).  355 
 356 

5) Sted til Landsmøte 2015 357 
Kristin Tufte sendte en e-post til Sentralstyret 02.desember med noen alternativer 358 
til landsmøtested for 2015. Saken ble avsluttet 09. desember med 8 stemmer for 359 
Scandic Helsfyr og resten avholdende. Sentralstyrets vedtak: 360 
«Sentralstyret vedtar at Landsmøte 2015 skal finne sted på Scandic Helsfyr». 361 
 362 
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6) Tilslutning til solidaritetstog 363 
12.januar sendte Anders Garbom Backe ut en e-post til Sentralstyret om 364 
forespørsel om å tilslutte seg solidaritetstoget mot hat og diskriminering samme 365 
dag. Totalt 7 svarte ja mot 5 avholdende. Sentralstyrets vedtak: 366 
«Humanistisk Ungdom støtter solidaritetstoget i Oslo 12. januar 2015. 367 

Demonstrasjonstoget er både en antirasistisk protestaksjon mot Pegidamarsjen og 368 
en solidaritetsmarkering til ofrene av terroraksjonen i Paris.» 369 
 370 

7) Nye brosjyrer 371 
06. februar sendte Anders ut en forespørsel til Sentralstyret om nye brosjyrer. 372 
Saken ble avlyst 09. februar, siden det kom fram at de gamle brosjyrene likevel 373 
ikke hadde feil adresse i seg. Eventuelle bestillinger av nytt materiale vil bli mer 374 
diskutert senere.   375 

 376 
Eventuelt saker:  377 
 378 

- Utvide sak 11/15 – mer om hva HU kan gjøre for å hjelpe IHEYO. Lin-Marit skriver 379 
et sakspapir om dette til i morgen lørdag.  380 

- Har 5 uttalelser som Sentralstyret må ta stilling til  381 
- Potensiell sak om Oslo lokallag-  men har kommet fram til at Sentralstyret ikke 382 

kan behandle saken, siden det bare er noen fra styret som har kommet med sitt 383 
innspill.  384 
 385 

Må stemme over om man kan gå over forretningsorden for å kunne behandle uttalelsene: 386 
7 stemmer for. 1 avholdende.  387 
 388 
 389 
Sak 04/15 Årsberetning 2014 390 
Rapport om HU i 2014. 391 
 392 
Diskusjon: 393 

- Burde det ikke stå noe om hvem som sitter i Sentralstyret fram til Landsmøtet 394 
2014? 395 

- Skal stå Skarnes og ikke Oslo på sted for Juni. 396 
- Interwebs-  skal ikke hete det. Bedre med Nettsideutvalg. 397 
- Redaksjonelt: burde ha HU i en parentes tidlig.  398 
- Burde komme tydeligere fram om noen har trukket seg.  399 
- Må se på en måte å få fram Sentralstyret som sitter fram til Landsmøtet 2014 400 

også. Hele kalenderåret er ønskelig. Votering: 2 for. 1 kontra. Resten avholdende.  401 
- Burde nevne sommerleirsjefene som ble ansatt i november og. 402 
- Linje 96: skrivefeil.  403 
- Linje 106: glemt Ethical i IHEYO.  404 
- HEF burde også nevnes i parentes tidlig. 405 
- Linje 108: etternavn på Lin-Marit. 406 
- Diskusjonsak – godkjenne med forbehold.  407 
- PG-gruppa blir nevnt på side 5. Behøver ikke utbrodere noe mer.  408 
- Ta ut Freja som signaturfelt.  409 

 410 
Forslag til vedtak: Sentralstyrets innspill til årsberetningen tas med til Sentralstyremøtet 411 
13.-15. mars, hvor det behandles med oppdaterte tall for regnskapet 2014.  412 

 413 
Opprette originale forslag til vedtak: Ingen.  414 
Forslaget til innstilling: Ingen i mot. Enstemmig vedtatt.  415 
 416 
Sentralstyrets vedtak: 417 
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«Sentralstyrets innspill til årsberetning tas med til Sentralstyremøtet 13.-15.mars, hvor 418 
det behandles med oppdaterte tall. Sentralstyret signerer årsberetningen før endelig 419 
behandling på Landsmøtet.» 420 
 421 
Sak 05/15 Kommunikasjonsstrategi 422 
Er en ambisiøs langsiktig strategi. Har stort potensiale å vokse som organisasjon. Skal 423 
legge årlige planer utfra Kommunikasjonsstrategien. Alle satsningsområdene henger 424 
sammen.  425 
 426 
Største endringen er kanskje hvordan organisasjonen organiserer arbeidet sentralt. Er 427 
mye potensiale som ikke blir brukt nå. Arbeidsprogrammet er mer konkret og et tiltak til 428 
hvordan organisere arbeidet bedre. Har vært etterlyst et dokument om hvordan vi skal 429 
organisere og jobbe mest mulig. sentralstyret skal ha halvårlige strategier og selv sette 430 
målene (etter arbeidsprogrammet).  431 
 432 
Pilotprosjekt: ha et nytt seminar for nye medlemmer, hvor temaet er hvordan jobbe 433 
politisk. et langsiktig prosjekt, som kan sikre mer politisk kompetanse utover i lokal 434 
miljøene også.  435 
 436 
Ønskelig at flere i Sentralstyret jobber politisk og er i media.  437 
 438 
Spørsmål først til statusvurderingen (er prinsippet som er lagt til grunn for tiltakene): 439 

- er pilotprosjektet som PG-gruppa i dag? Ikke tenkt at det skal være samme som 440 
det, mer et tilbud mot nye medlemmer. Opplæring i hvordan bli verdens beste 441 
HUer. Blir en ressursperson for lokallagene. Mest fokus på det politiske og ikke det 442 
organisatoriske (som Org. Sem). naturlig at Sentralstyret definerer innholdet etter 443 
hvert. HEF har lignede kursing (HEF-skolen).  444 

- Facebookgruppene: hva er de for noe? Kan være utfordring – lokallag har interne 445 
facebookgrupper. Vanskelig å melde sin interesse. Kan ha lukket gruppe for 446 
styret, men åpne grupper for hele lokallaget. Alle kan melde seg inn. Opplever 447 
som inkludert i dette.  448 

- Vil gjerne se mer konkrete tiltak på ekstern kommunikasjon. Når 449 
Arbeidsprogrammet blir fastsatt er det enklere å definere hvordan vi skal jobbe 450 
eksternt.  451 

- Hvor konkret er det nødvendig å være? Tanken er å sette lodne mål, mindre lodne 452 
delmål og så lage litt konkrete punkter = veldig konkrete punkter i 453 
Arbeidsprogrammet.  454 

- Har ikke skrevet noe konkret om det internasjonale arbeidet.  455 
- lettere å skrive utkast til Arbeidsprogrammet med dette i bakhånd.  456 
- linje 108 – kjenner meg ikke igjen her. Er en tilbakemelding vi har fått om at vi 457 

kan være mer utålmodige, uten å være en vaktbikkje.  458 
- De andre kjerneverdiene har blitt diskutert i AU. Kan gjerne komme med andre 459 

forslag og så kan Sentralstyret votere over det under neste Sentralstyremøte.  460 
- LU kunne nevnes under rekruttering – men vil ikke nevne konkrete utvalg. 461 

Framtidige Sentralstyrer må finne ut av dette selv.  462 
 463 
Statusvurdering: 464 

- Vekt på rekruttering – fint. Bra med konfirmantfokus.  465 
- Presisering linje 40-42: HEF- medlemmer som ikke er medlem hos oss. Folk vet at 466 

de ikke er medlem hos oss. Tydelig at vi er selvstendig. Få gode argumenter 467 
hvorfor betale for å være medlem hos oss.  468 

- Linje 34 – organisasjon i vekst. Frykt for å fremstå misjonerende. Viktig spørsmål 469 
som må tas opp. Spesielt i lokallagene.  470 

- linje 73-74 – Grunnlovskampanjen: veldig stor vilje i ungdomspartiene. Lokallag 471 
fikk tilsendt ferdigskrevet innlegg - veldig positivt. Gjerne mer av det.  472 

 473 
Målgrupper og kontaktflate: 474 
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- Lokallag bruker facebookgrupper og har sider. Hva foretrekker vi?  475 
- Mer om eksterne målgrupper. 476 
- Og mer om internasjonalt. Hva vi gjør og hva vi skal gjøre framover.  477 
- Tiltak: må få korrekt kontaktinformasjon til våre medlemmer.  478 
- Blandet om dette er en del av statusvurderingen eller ikke – er begge deler. Faller 479 

mellom to stoler. Skal se på en løsning på dette.  480 
- Lage en strategi på hvordan lokale tillitsvalgte skal bruke facebookgrupper og – 481 

sider.  482 
- Passe på hvordan gruppene blir brukt – medlemslistene er ikke offisielle. Heller ta 483 

denne diskusjonen senere.  484 
- Viktig med informasjon ut til passive medlemmer og – bekreftelse på at de er 485 

medlem riktig sted.  486 
- Viktig få med at HU skal være representert på instruktørkurs i september (for 487 

kursledere for konfirmanter).  488 
 489 
Kjerneverdier: 490 

- linje 119 – frihet – stort og vagt. Burde legge til frihet og menneskeverd. Er også 491 
slagordet til HU og burde brukes.  492 

- Ung og utålmodig – er ikke så utålmodig, men vil gjerne bli det.  493 
- Menneskeverd er et fint tillegg. 7 494 
- Har kjerneverdiene en hensikt? Kommer de til å brukes? Ja, burde bruke de. 495 

Veldig kjekt å ha de når man skal forklare hva HU står for. Eller hører de hjemme 496 
i plattformen? Skjønner poenget med å ha de i denne strategien. Grunnlaget for 497 
hva HU kan mene noe om og hvordan vi tenker. Burde bruke de mer. Kan kalle 498 
det noe annet – hovedverdier/prinsipper.  499 

- Plattformen endres mer hurtig enn Kommunikasjonsstrategien.  500 
 501 

Satsningsområder: 502 
- Er det de 3 satsningsområdene vi skal ha?  503 
- Foreslått på bakgrunn av statusvurderingen. De henger tett sammen. Se at det er 504 

litt dobbeltføring. Skal gjøre en opprydding. Helhetlig arbeid. Blir kunstig oppdelt 505 
under ulike overskrifter. Vise hva vi jobber opp mot.  506 

- Ser behovet for å nevne internasjonalt - under et satsningsområde, men ikke som 507 
eget punkt.  508 

 509 
Større og sterkere:  510 

- Linje 165 – problemet er mer synligheten, ikke strømlinjeformingen. 511 
- Legger opp til at Sentralstyret skal jobbe mye med rekruttering. F.eks. ha 512 

verveansvarlige. Sørge for art det er konkurranse. Gi lokallagene opplæring i 513 
rekruttering. Arbeid som Sentralstyret må fokusere på. Tror enklere å jobbe med 514 
når man har konkrete tiltak å gjennomføre.  515 

- linje 170 – viktig å understreke sms- ordningen. Får fortsatt tilbakemeldinger at 516 
den ikke fungerer som vi tror den skal fokusere. Jobber med dette.  517 

 518 
Aktive og stolte medlemmer: 519 

- Naturlige hovedbeskjeftligsen- intensjonen er om man melder seg inn i HU og blir 520 
aktivt – skal bli nr. 1 organisasjon for medlemmene. Vil bli det naturlige valget, og 521 
ikke miste de til andre organisasjoner.  522 

- Endring: kan kalle det den naturlige organisasjonen å engasjere seg mest i – eller 523 
noe annet.  524 

- krever mer av Sentralstyret enn slik det er nå. Veldig mange konkrete 525 
arbeidsoppgaver. Er mer målbart, men vil også kreve mer å gjennomføre. Vil bli 526 
enklere å jobbe med.  527 

- inkluderingsverksteder for lokallagene: kan gjøre gjennom kontoret og /eller LNU. 528 
Gjennomføre verksteder om hvordan nå ut til nye medlemmer og hvordan få de til 529 
å føle seg inkludert. Kan også gjennomføres under de eksisterende 530 
arrangementene.  531 
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- Det er foreslått mange verksteder, men mye av dette kan gjøres samtidig.  532 
- Linje 192 – aktiv nasjonalt også.  533 
- Linje 221 – legge til ansvarspersonene.  534 
-  Kommunikasjon innad i Sentralstyret- viktig å ha et punkt om hvor man setter 535 

fokus på frafall, og hva slags forventinger som finnes. Mye informasjon som blir 536 
gitt på møtene, og kanskje det kan være lurt å lage rutiner for hva vi gjør når folk 537 
ikke kommer?   538 

- Hva med en gruppe som kun fokuserer på det grafiske? Ta bilder, lage video, etc. 539 
Lage en database med bilder som kan brukes – lage bilder spesielt til denne 540 
databasen.  541 

- Nytt punkt om helhetlig grafisk profil og skape tilhørende materiell? 542 
- Skape eierskap til politiske saker – kreative løsninger på dette – blant annet i en 543 

grafisk retning.  544 
- Viktig å skille mellom grafisk og kommunikasjon.  545 
- Kan frikjøpe noen frivillige til å gjøre det grafiske arbeidet.  546 
- Dette henger sammen med ansvarsfordelingen. Hvem gjør hva i forkant av hvert 547 

arrangement? Hva vil vi få ut av dette?  548 
- Linje 253-255: snakk om en standardplan eller lage ny plan for hvert 549 

arrangement? For hvert arrangement lage en promoterinsplan med datoer. 550 
 551 
Anerkjent aktør med politisk gjennomslag: 552 

- Burde ha noe om internasjonalt under delmålene. Eller er det en satsning som vi 553 
burde ha? Krever mye arbeid. Kanskje ha det under arbeidet om organisasjon, 554 
ikke med det politiske. Kan heller komme inn i Arbeidsprogrammet. Er ikke et 555 
direkte rekrutteringspotensiale. Bra å ha det med i dette dokumentet, siden det er 556 
mer langsiktig enn Arbeidsprogrammet. Passer kanskje best under Aktive og 557 
Stolte medlemmer? Burde være konkret formulert for å ta det med.  558 

- Burde snakke med HEF om hvilke saker som heller kan gå til HU.  559 
- HU skal bli den naturlige kontakten for enkelte saker, framfor HEF.  560 

 561 
Setter strek pga. tid. Forslag om delmål og/eller satsningsområder kan sendes til Ina. 562 
Vurdering om forslagene tas på neste Sentralstyremøte og voteres over. Endringer i 563 
Kommunikasjonsstrategien vil være tydelig markert.  564 
 565 
Sentralstyrets vedtak:  566 
«Kommunikasjonsmedarbeideren tar med seg Sentralstyrets innspill til 567 
kommunikasjonsstrategien. Diskusjon om retningen til strategien og konkrete 568 
endringsforslag til tekst inkluderes i det videre arbeidet, før endelig vedtak av strategien 569 
fattes på Sentralstyremøtet i mars.» 570 
 571 
Sak 06/15 BUT 2015 572 
Barne- og ungdomstinget (BUT) er årsmøtet til Norges barne- og ungdomsorganisasjoner 573 
(LNU). Viktig sted for knytte nettverk med andre organisasjoner og LNU selv. Viktig 574 
organisasjon for oss. Behandler også politiske saker. Tradisjon for å møte opp der. 575 
Anbefalt fra LNU sin side: leder eller daglig leder. Sakene er ofte om tema få andre har 576 
kjennskap. Rammevilkår og forvaltningsspørsmål.  577 
 578 
Anders skal på Hovedstyre (HS)-møte som er samtidig. Joakim er vara.  579 
 580 
Mulighet til å sende to delegater. Hensyn som er nevnt nå og i sakspapiret.  581 
 582 
Diskusjon: 583 

- Ikke bruk forkortelser med en gang – bruk lange navn første gang det nevnes.  584 
- Har ny leder på det tidspunktet. Men Landsmøtet er helga før – og ny leder burde 585 

kanskje heller delta på HS-møtet.  586 
- Forslag: sende Kristin og en fra nyvalgte AU. Gir oss fleksibilitet. Må undersøke 587 

om LNU godtar en påmelding uten spesifikt navn.  588 
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- Kan være en idè å sende noen som har vært der før og er kjent i organisasjonen.  589 
- Kan snakke med Valgkomiteen om denne helga – gjøre kandidater kjent med 590 

dette. 591 
- Påmeldingsfrist er 1. april. 592 
- 2 mulige vedtak: sende Kristin og en fra AU eller å utsette saken til mars og håpe 593 

at vi vet mer om hvem som stiller til AU? Det er ikke bare leder som er aktuelt, 594 
må også se på sammenhengen innad i AU. Kristin og en fra AU kan være en god 595 
match – styrke kompetansen i organisasjonen. AU kan få myndighet til å 596 
bestemme hvem fra AU.  597 

 598 
Forslag til vedtak:  599 
Sentralstyret velger å sende Kristin Tufte og en delegat til fra enten påtroppende eller 600 
avtroppende Arbeidsutvalget (AU). AU får myndighet til å velge denne personen.  601 
Ingen oppretteholder det originale vedtaket.  602 
 603 
Votering: 604 
Støtter forslaget. Enstemmig vedtatt.  605 
 606 
Sentralstyrets vedtak: 607 
«Sentralstyret velger å sende Kristin Tufte og en delegat til fra enten påtroppende eller 608 
avtroppende Arbeidsutvalget (AU). AU får myndighet til å velge denne personen.»  609 
 610 
Sak 07/15 Vedtekter 611 
(Anne deltok ikke, men sendte innspill på sms).  612 
Er en stor sak med mange elementer. Behandler først forslag som kommer nå, og så tar 613 
etter det forslagene som er nevnt i sakspapiret.  614 
 615 
Alle kan komme med innspill, men siste frist for å sende inn endringsforslag er 28. 616 
februar.  617 
 618 
Redaksjonelle endringer tas ikke her. Her er det heller snakk om intensjonen i 619 
vedtektene, og innspill til dette.  620 
 621 
Forslag før diskusjonen begynner: 622 
 623 
Anders –  624 
En del redaksjonelle endringer som ikke tas nå. 625 
§ 4 – burde være en øvre aldersgrense for medlemskap for studenter. 30 eller 35 år? 626 
Burde også definere at studenter er fra 18 år og den øvre aldersgrensen.  627 
Burde samkjøre vedtektene med det som står i vedtektene for lokallag- bedre at det står 628 
dobbelt.  629 
Linje 97 – 100: bør man skille på lederen og resten av Sentralstyret i en 630 
overlappingsperiode? Sentralstyret kan tiltre rett etter Landsmøte, og leder i juni?  631 
Valgkomite – burde også spesifisere at man skal legge vekt på personlige egenskaper og 632 
egenhet. Selvfølge, men burde legges til? 633 
Ny § 7 – om endring av lagtype. Spesifisere hvordan dette kan skje. Skal det være 2/3 634 
flertall eller enstemmig? Endre lagtype – hva med medlemstall og hvordan regne ut 635 
delegater til Landsmøtet?  636 
Varaene til Sentralstyret gjøres om til faste medlemmer valgt for 1 år. Møteplikt og 637 
stemmerett.  638 
Delegater til LM – sette grensen for 1 vara til på 40. medlemmer, ikke 20 som i dag. Har 639 
hatt lignende diskusjoner tidligere.  640 
 641 
Juni- 642 
Burde kanskje tidfeste overlappingsperioden. 2 måneder er et forslag. Fra Landsmøtet til 643 
det overlappingsmøtet for Sentralstyret skal det gå maks 2 måneder.  644 
Varaer i Sentralstyret – ikke noe forskjell i praksis. Burde spesifiseres i vedtektene.   645 
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 646 
Redaksjonelle endringer – sende til Landsmøtet eller til Sentralstyret? Vedta på hvert år. 647 
Står ikke i vedtektene. Noen må ta opp det raskt og fremme forslaget under Landsmøtet.  648 
 649 
Disse forslagene skal bli diskutert når vi kommer til de aktuelle stedene i vedtektene.  650 
 651 
En diskusjon med konkrete forslag og/eller intensjon om endring. Må ha klart forslaget til 652 
neste Sentralstyremøte.  653 
 654 
Generelt: Organer skrives med egennavn (stor forbokstav).  655 
 656 
Paragraf 1:  657 

- Kan ha implikasjoner på nettsidene (hvis domenet endrer navn).  658 
 659 

 660 
Paragraf 2: 661 

- Vil gjerne ha mer utfyllende om hva HU er.  662 
- Uenig – står i grunndokumentene hva HU er. Behøver ikke lang tekst her. 663 
- Ikke ment å være en lang tekst, bare tydeligere hva HU er. 664 
- Kan se på innspill fra Kommunikasjonsstrategien. 665 

 666 
Paragraf 3: 667 

- Kommet inn noen forslag. 668 
- Alkoholfrie arrangementer – få praksis med i vedtektene. 669 
- Stryke at bokmål og nynorsk er sidestilt – blir ikke fulgt uansett.  670 
- Var stor debatt under stiftelsesmøtet.  671 
- Ser ingen problemer med å ha den der.  672 
- Ser ikke problemet med å stryke den – kan fortsatt bruke både bokmål og 673 

nynorsk. 674 
- I praksis ikke sidestilt nå, siden vi ikke har skrevet grunndokumentene og innhold 675 

på nettsidene både på nynorsk og bokmål.  676 
- Ikke noe i veien å ha mer på nynorsk. Kan skape merarbeid å skrive samme 677 

dokumenter på to skriftspråk. 678 
- Stryke kan tolkes som man er i mot nynorsk – kan være problematisk. 679 

 680 
Paragraf 4: 681 

- Endring i teksten.  682 
- Spørsmål om aldersgrense for de ulike medlemskapene. 683 
- Ingen maksgrense for støttemedlemmer – kan være bra for HU.  684 
- Klarere aldersgrense for studenter. 685 
- Ingen maksgrense for støttemedlemmer-  må da gjøre noe med rettighetene de 686 

har per dags dato.  687 
- Definere hva studentmedlemskap er. Ikke bare hva et studentlag er. 688 
- Støttemedlemmer innenfor en viss aldersgrense har visse rettigheter og kan stille 689 

til visse valg (lokalt).  690 
- Heller innføre gavemuligheter, og ikke heve aldersgrensen på støttemedlemmer.  691 
- Burde skrive ordinære medlemmer – så det ikke blir noen misforståelser.  692 
- Sette øvre aldergrense på studenter til 35 år - internasjonal definisjon.  693 
- Rart da å ikke ha aldersgrense på støttemedlemmer.  694 
- Uenig - studentmedlemskap har andre rettigheter. Behøver ikke være likestilt.  695 
- HEF-medlemmer som er støttemedlemmer kan være til god hjelp lokalt.  696 
- Vil ikke ha øvre aldersgrense på støttemedlemmer. 697 
- Er en ungdomsorganisasjon. Eldre medlemmer har HEF.  698 
- Studentlag: nå HU som har det, men det kan være eldre studenter som vil være 699 

aktive. 700 
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- Forslag: fjerne hele ordningen med studentmedlemskap. Har ordinært 701 
medlemskap. Student spiller ingen rolle. Kan være støttemedlem hvis man er 702 
eldre enn 25.  703 

- Kan da også være mer enn 35 år –støttemedlem.  704 
- Egne kategorier er fint. Burde da kunne bevise at man er student – 705 

medlemsregisteret.  706 
- Støttemedlemmer kan ikke ha verv? Eller maksaldersgrense på om de kan ha 707 

verv? Støttemedlemskap er ikke aktivt medlemskap – kan se på andre løsninger 708 
også.  709 

 710 
Paragraf 5: 711 

- Foreslåtte endringer diskuteres under sak 07/15 b 712 
 713 
Paragraf 6: 714 

- Varaer – gjøre om til vanlige styremedlemmer. 715 
- Skille overlappingsperioden for leder og resten av Sentralstyret. 716 
- Endre overlappingsperioden så den ikke varierer.  717 
- Viser seg en generell enighet om 2 måneders overlappingsperiode. 718 
- Problemet er at overlappingsmøte i juni 2015 allerede er bestemt, og det er mer 719 

enn 2 måneder etter Landsmøtet. Det vil da bryte med vedtektene. Lar dermed 720 
forslaget ligge. 721 

-  I dag blir varaer brukt på samme måte som Sentralstyremedlemmer. Kan være 722 
lurt å spesifisere det i vedtektene eller gi de samme rettighetene. Kan være 723 
lettere å forstå hva man går inn til. Presiseres hva oppgaven innebærer, og får 724 
stemmerett og møteplikt.  725 

- Større terskel å få folk inn på faste verv. Må snakke med Valgkomiteen om dette.  726 
- Potensiell konflikt om det blir stemmelikhet ofte. Må ta denne prosessen videre.  727 
- Logisk at det nye Sentralstyret tiltrer etter Landsmøtet. Kan også tas på den 728 

potensielle strategisamlingen. Problemet er med AU. AU kan tiltre når AU har 729 
overlappet.  730 

- Å skille mellom leder og Sentralstyret overlappingsperiode er noe vi må ta neste 731 
gang.  732 

 733 
Paragraf 7:  734 

- Ha noe med møtende vara eller ikke? 735 
- Må snakke med Kontrollkomiteen om dette.  736 
- Kan Kontrollkomiteen komme med redaksjonelle endringer i løpet av året? Tas 737 

med som forslag til neste Sentralstyremøte.  738 
 739 
Paragraf 8: 740 

- Skrive hvilke periode de er valg for. 741 
- Inkludere at de skal se på personlig egenhet: 5 stemmer for. 1 ikke. 2 742 

avholdende.  743 
 744 
Paragraf 9: 745 

- Diskuteres under sak 07/15 a 746 
 747 
Paragraf 10: 748 

- Forslag om at det må skje over 2 Landsmøter med en viss avstand fra hverandre. 749 
Har egenkapital til å drive i mellomtiden.  750 

- Ønsker å få inn dette: enstemmig vedtatt.  751 
 752 
Sentralstyrets vedtak: 753 
«Organisasjonsutvalget (OU) tar med innspill fra dette Sentralstyremøtet og skriver et 754 
fullstendig utkast til vedtekter 2015-2016 med innstilling til neste Sentralstyremøte 13.-755 
15.mars. Andre konkrete forslag og innspill må sendes til OU innen 21. februar. 756 
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Eventuelle innspill som måtte komme fra andre ledd i organisasjonene innen fristen 28. 757 
februar må også tas med til vurdering.» 758 
 759 

Sak 07/15 a) Ekslusjonsparagraf og underslag 760 

Eksklusjon – mulighet til å nekte personer å være medlem av organisasjonen. Utestenge 761 
medlemmer.  762 
 763 
Burde også ha noe om underslag, uavhengig om en ekslusjonsparagraf blir med.  764 
 765 
Mange organisasjoner har en slik type paragraf.  766 
 767 
Diskusjon 768 
Først prinsippet om HU skal kunne ekskludere noen medlemmer.  769 
Så eventuelle forslag om en grovformulering.  770 
 771 

- Kanskje mest nødvendig å kunne ekskludere folk fra verv, ikke som medlemmer? 772 
- Kanskje ha noe om grader av eksklusjon? 773 
- Linje 48: støttemedlemmer eneste som ikke nevnes 774 
- Skille mellom suspensjon og eksklusjon. Suspensjon – ikke verv i en viss periode. 775 

Eksklusjon – ut av organisasjonen.  776 
- Suspensjon mer umiddelbart. Eksklusjon er etter saken har blitt behandlet.  777 
- Skal være avskrekkende. Håper at man ikke må bruke den. Men greit å ha det 778 

med.  779 
- Bryte norsk lov – burde også med. Ikke bare grunndokumenter (som også burde 780 

brukes mer, om det skal nevnes her).  781 
- Vil helst ha en ren ekslusjonsparagraf for de mest alvorlige tilfellene, ikke grader.  782 
- Klare konsekvenser for klare brudd 783 
- Burde ikke gjelde bare for folk med verv. Er mange aktive medlemmer uten verv. 784 

Hva skal man gjøre hvis de bryter med grunndokumentene? 785 
 786 
Votering: 787 
 788 
Hvem ønsker å gå ta med noe om eksklusjon i vedtektene: enstemmig vedtatt.  789 
Trenger flertall.  790 
 791 
Man må komme med konkrete innspill om formulering til neste møte. Må kunne se 792 
forslagene opp mot hverandre. Mer ryddig når man kan se forslagene foran seg.  793 
 794 
Er også knapt med tid til sakspapirene til Landsmøtet skal være ferdig (22.mars). Derfor 795 
viktig å ha så mange konkrete formulerte innspill som mulig til neste Sentralstyremøte, 796 
for å kunne gjøre en god vurdering.  797 
 798 
Underslag – ikke samme som eksklusjon (handler om penger). Den intensjonen må også 799 
komme med. Noe om underslag må behandles.  800 
 801 
Sentralstyrets vedtak: 802 
«Sentralstyret er enige i at en ekslusjonsparagraf burde inkluderes i vedtektene, i tillegg 803 
til noe om underslag. Konkrete innspill til disse punktene sendes inn til OU innen 804 
22.februar. Innspillene tas med til neste Sentralstyremøte 13.-15. mars.» 805 
 806 
Sak 07/15 b) § 5 Landsmøte 807 
 808 
Endringene som er foreslått er nevnt i sakspapiret.  809 
 810 
Diskusjon: 811 
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- Punktet om ekstraordinært Landsmøte er helt nytt. Skal vi ha samme tidsfrister 812 
for innkalling og sakspapirer som for ordinært? 813 

- Linje 121: ny setning som ikke er med i dagens vedtekter.  814 
- Frist for innkalling burde være kortere for ekstraordinært enn ordinært. 5 uker 815 

burde holde (10 til ordinært).  816 
- Hva med å være tilstede over video? Som en videokonferanse? Ikke optimalt, 817 

men kan være en løsning hvis folk ikke kan komme seg til Landsmøtet. 818 
Kontrollkomiteen (Joakim Mathisen og Ida Keihl Olsen) går ut og diskuterer.  819 

- Kontrollkomiteen: Ikke noe i vedtektene som utelukker videokonferanse. Men det 820 
er store demokratiske utfordringer. Hvordan kontrollere om noen har forlatt 821 
møtesalen? Er man da stemmedyktig? Regner uansett med at Sentralstyret hadde 822 
kommet fram til en løsning om det skal vise seg aktuelt en gang. Trenger ikke å 823 
ha det med i vedtektene.  824 

- Fint med kulepunkter som gjør det lettere å forstå (fordeling av delegater).  825 
- Linje 81 – (i tabell) -80 eller flere, ikke opp til 99. Noen har flere medlemmer enn 826 

100.  827 
- Uheldig å telle delegater for ekstraordinært en måned før. Skaper mye 828 

ekstraarbeid. Bedre om lokallaget finner fram delegater, uten å ha ekstraordinært 829 
årsmøte selv. Burde telle fra 31.12.året før for ekstraordinært landsmøte også.  830 

- Ekstraordinært landsmøte burde knyttes opp mot § 10 – oppløsning. Burde ha en 831 
tidsfrist på perioden mellom ordinært og ekstraordinært Landsmøte.  832 

- Nytt lokallag stiftet i februar får ikke sendt delegater til årets Landsmøte.  833 
 834 
Må diskutere fram til konkrete tall: 835 
 836 
Tall debatt 1: 837 
5 uker første innkalling og 2 uker for sakspapirer (i stedet for 10 uker og 3 uker som det 838 
er til ordinært Landsmøte). 839 
 840 
(Mathias gikk ut kl. 10.16 og mister stemmeretten.) 841 
 842 
Votering:  843 
De som er for å endre fristen til 5 uker/2 uker for første/andre innkalling til 844 
ekstraordinært Landsmøte: enstemmig vedtatt.  845 
 846 
Tall debatt 2: 847 
Paragraf 5.2 – linje 99-115: sette grensen på en vara til per 20. eller 40. medlem.  848 
Det er et stort sprang, og bedre å sette grensen til 40. Har ikke så store lokallag uansett. 849 
Det betyr at sentralt dekker (reise, kost og losji) for 2 varaer hvis et lokallag har mer enn 850 
40 medlemmer, men bare 1 vara hvis lokallaget har under 40 medlemmer.  851 
 852 
(Mathias tilbake kl. 10.21).  853 
 854 
Votering: 855 
40 eller flere medlemmer = 2 varaer: For: 6 for. 1 avholdende.  856 
 857 
(Mathias stemte ikke. Men det skjedde en misforståelse, fordi både møteleder og referent 858 
oppfattet det som om han ikke ville at Sentralstyret skulle stemme over om han kunne få 859 
tilbake stemmeretten selv om han hadde forlatt møtesalen.)  860 
 861 
Sentralstyrets vedtak: 862 
Sentralstyret innstiller på: å endre fristen for å sende ut innkalling og sakspapirer til 863 
ekstraordinært Landsmøte til henholdsvis 5 og 2 uker, og å endre grensen til 40. 864 
medlemmer får 2 varaer dekket av sentralt til Landsmøtet. De resterende foreslåtte 865 
endringene ble ikke ferdig diskutert, men tas med til endelig behandling av vedtektene til 866 
neste Sentralstyremøte (13.-15.mars).  867 
 868 
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Sak 07/15 c) Fellesvedtekter for lokallag 869 
Endringer er nevnt i vedlegget.  870 
 871 
Trenger diskusjon på: 872 

- § 1 – definisjon på hva et lokallag eller studentlag er.  873 
- Endre fra rimelig nærhet – til virkeområde 874 
- § 4 – spesifikasjon 875 
- §5 – legge til vanlig praksis i vedtektene 876 
- §6 – gjenre snakke om 877 

 878 
Paragraf 1: 879 

- Burde ha en definisjon, ikke helt nødvendig, men kan være nyttig. 880 
- Burde ha noe mer dekkende: talerør, politisk aktør. 881 
- LNU vil gjerne at man definerer hva et lokallag er. 882 
- Hva består et lokallag av? 883 
- Forskjellen mellom lokallag og studentlag 884 
- Sende formulerte innspill til neste møte.  885 
- Nevne arbeidsprogrammet i det hele tatt? Noe forankring i organisasjonens 886 

verdier?  887 
 888 
Paragraf 3: 889 

- Geografisk virkeområde – fastlegge at Sentralstyret må godkjenne? Ikke bare ved 890 
tvil, men for hvert lokallag.  891 

- Formålsparagrafen: burde også inkludere studentlag 892 
- Bredere definisjon: om ikke annet er nevnt er studentlag det samme som lokallag 893 
- Studentlag omtales som lokallag resten av vedtektene- klargjøre dette? 894 

 895 
Paragraf 4: 896 

- Linje 145 Rusfrie: hva med tobakk? Har retningslinjer. Unødvendig å ha dette i 897 
vedtektene.  898 

- Kan spesifisere at alkohol ikke er tillatt 899 
 900 
Paragraf 5: 901 
-fjerne at de må velges over 2 år – skjer nesten aldri.  902 
 903 
Paragraf 6: 904 

- Årsmøte innen utgangen av februar – må kunne ha det i januar, men ikke i 905 
desember. Kan gjerne få innspill til hvordan gjøre det enda klarere at lokallag 906 
også kan ha årsmøte i januar.  907 

- Kan støttemedlemmer være i valgkomiteen? Praksis vært tidligere. Burde også 908 
inkluderes i de generelle vedtektene. Skape en språklig helhet.  909 

- Innkalling til ekstraordinært årsmøte må skje minimum 14 dager i forveien.  910 
- Kan HEF-medlemmer være med i valgkomiteer? Litt rart, er heller ikke innkalt til 911 

årsmøtene.  912 
 913 
Endring av lagtype (studentlag til lokallag eller omvendt) 914 

- Implikasjoner: aldersgrense i medlemsmassen 915 
- Ingen delegate til Landsmøtet, siden det ikke var et eksisterende lag når antallet 916 

delegater telles?  917 
- Skal man ha kriterier for å endre lagtype?  918 
- Burde spesifiseres hvordan man endrer lagtype.  919 
- Blant annet burde det skje på et årsmøte, ikke bare et styremøte.  920 
- Ønske om 2/3 flertall. Eller enstemmighet?  921 
- Må meldes fra i god tid og hva konsekvensene er, ikke bare henvise til vedtekter 922 

og at medlemmer selv må lete det fram.  923 
 924 

Er mye diskusjon om dette-  krever et sakspapir. Mye å diskutere og er en kompleks sak.  925 
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Sakspapiret skal også dreie seg om hva slags saker som må innkalles om på forhånd og 926 
hvordan årsmøtet kan omgå seg selv. Ander skriver dette.  927 
 928 
Prinsippvotering: 929 
Støttemedlemmer i lokale valgkomitéer: -enstemmig vedtatt.  930 
Kan HEF-medlemmer som ikke er støttemedlemmer være med i lokale valgkomiteer: 1 931 
for. 6 i mot.  1 avholdende.   932 
 933 
Spesifikt sette det inn eller er det dekket i de sentrale? Burde stå der spesifikt. Viktig at 934 
det blir nevnt på de riktige plassene.  935 
Hva med lokale kontrollkomiteer? Kontrollkomiteen kontrollerer alle organer – skaper 936 
misforståelse hvis lokallag også har kontrollkomite.  937 
 938 
Burde ryddes opp i § 4 Medlemskap.  939 
 940 
Innkalling til årsmøte og hvilke saker som skal behandles: 941 

- Linje 197-199: bare saker nevnt i innkallingen? Flytte linje 256 opp til resten av 942 
det andre står. Endre hva som skal og hva som må behandles. Ha konkrete lister.  943 

- Tolkning fra Kontrollkomiteen: 2/3 flertall kan endre sakslisten.  944 
- Burde eventuelt være med i innkallingen? 945 
- Kan søke tillatelse – men det krever kjennskap til organisasjonen. Må åpne for en 946 

bedre prosess, slik at nye medlemmer også kan komme med sine innspill på 947 
årsmøtet.  948 

- Eventuelt - kan bli for stor post.  949 
- Åpne for orienteringssaker men ikke vedtakssaker? 950 
- Trekker forslaget om å legge til eventuelt i en fast innkalling.  951 
- Det er lov å diskutere saker ikke nevnt i innkallingen.  952 

 953 
Joakim skal skrive et forslag som omhandler disse punktene til neste møte.  954 
Årsmøte burde uansett ha makt over seg selv - må kunne bruke avstemning og 2/3 955 
flertall om de vil.  956 
 957 
Sentralstyrets vedtak: 958 
” Joakim Damsgaard skriver et konkret forslag angående sakslisten til lokallagenes 959 
årsmøte. Organisasjonsutvalget tar med dette og resten av innspillene til neste 960 
Sentralstyremøte (13.-15-mars).»  961 
 962 
Sak 08/15 Skoleprogram 963 
Skal lage et program om livssynspolitikk i skolen – vedtatt på Landsmøtet 2014. Mangler 964 
en del i programmet som ble sendt ut. Men intensjonen skal være klar. Har sett mest på 965 
innhold. Gjelder skole fra barneskolen til videregående. Noen av feltene i 966 
skoleprogrammet passer best på ulike nivåer av skolen.  967 
 968 
Er nærmere plattform enn direkte handlingsprogram. Inneholde noen 969 
overlappingspunkter. Har ikke hatt et slikt dokument før.  Blir en ressurs til 970 
Arbeidsprogrammet. Får mer å velge fra.  971 
 972 
Lurt å begynne å se på standpunktene, siden det er mange nye punkter for oss.  973 
 974 
Kan både ha flere og færre punkter, og legge om – opp til Sentralstyret nå.  975 
 976 
Diskusjon: 977 

- kan slå sammen 5 og 8 – begge handler om å møte mangfold.  978 
- vil kalle det religionsfag heller enn KRLE – skape mer handlingsrom.  979 
- Kan ikke mene noe om lærerens enkelte praksis. Kan heller uttale oss om de 980 

formelle rammene rundt faget.  981 
 982 
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(Kontrollkomiteen kommer inn kl. 1608).  983 
 984 
Gjennomgang av Skoleprogrammet kapittel for kapittel: 985 
 986 

1) Religionsfaget 987 
-Heller kalle det livssynsfag? Begrep vi bruker i andre sammenhenger også.  988 
-Linje 63: gjøre det enda mer tydelig ønsket om mer kritisk tenking i skolen.  989 
- linje 65: likestille undervisningsmengde? Noen religioner er større enn andre. 990 
Ikke hensiktsmessig at alt har like stor plass. Skal se på en mer presis 991 
formulering.  992 
- Kristne historien hører hjemme i historiefaget. Må komme tydeligere fram.  993 
- Fremme dialogaspektet.  994 
- burde etterstrebe flere besøk av gudshus.  995 
 996 

2) Religion i andre fag 997 
- Henger sammen med punkt 1. Handler om hvordan religion spiller inn i andre fag.  998 
- Linje 80: ha et tydelig skille – i stedet for forskjell. 999 

 1000 
 1001 

3) Elevers rettigheter 1002 
- Troende og ikke troende i skolen. 1003 
- Linje 92-93: skole innredde stillerom brukes til bønn, etc. Har vært diskusjon om 1004 

dette tidligere. Er litt skeptisk til det. 1005 
- Stryke siste punkt om avslapning – fjerne eller spesifisere det.  1006 
- Linje 97: trenger begrunnelse. Vil stryke det. Skjer ikke i praksis og blir feil å ha 1007 

det.  1008 
- Linje 96: ikke helt sikker på hvordan det fungerer i praksis. Vil bevisstgjøre folk 1009 

om denne muligheten. Ønske om å endre praksis.  1010 
- Fravær under religiøse høytider – burde diskuteres mer - også på Landsmøtet.  1011 
- Skille mellom hva som skjer i skolens regi og av elevers private initiativ.  1012 

 1013 
4) Kritisk tenking 1014 
- Trenger status om hvordan det er nå. kompetansemål.  1015 
- Definisjon av det helhetlige mennesket.  1016 
- Sentral del.  1017 
- Må få det med i alle relevante fag, ikke bare i religionsfaget.  1018 
- Burde ha noe om kildekritikk – veldig viktig under biten om kritisk tenking.  1019 
- Bør utdype dette kapitelet mer.   1020 
- Linje 111 veldig viktig.  1021 

 1022 
5) Individ i skolen 1023 
- En annen dimensjon – sosial elementet. Individ i et felleskap.  1024 
- Ikke noe vi burde snakke konkret om.  1025 
- Humanistisk syn på mennesket. Forankring punktet bedre.  1026 
- En del av våre kjerneverdier.  1027 
- Burde kunne snakke om hvordan vi synes skolen skal være på et generelt 1028 

grunnlag.  1029 
- Kan bli mer oversiktlig hvis vi slår sammen flere punkter.  1030 
- Burde ha noe om tilpasset opplæring?  1031 
- Individ i skolen -mer det å fremme respekt for menneskers tro og livssyn, positiv 1032 

for mangfoldet. Bidra til mangfoldet uansett.  1033 
- Grunnleggende menneskerettighet å ikke krenket fordi du er den du er. 1034 

Uproblematisk å ha det med.  1035 
 1036 

6) Seksualundervisning og grensesetting 1037 
- Uttalt ønske om å ha det med fra mange medlemmer.  1038 
- Føler ikke at vi kan fronte dette punktet ellers, men kan gjerne være med her.  1039 
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Vil gjerne ha det med til Landsmøte og se hva som blir innstilt der.  1040 
- Linje 139 – hva er tilgjengelig helsepersonell? 1041 
- Er preget av tematikken på høstseminaret.  1042 
- Burde ha noe om normer? 1043 
- Se på punktene 5,6 og 8 – kan henge sammen.  1044 

 1045 
7) Kirken og skolen 1046 
- Linje 149: omformulert – livssynuavhengig skole.  1047 
- Linje 154 – likeverdig tilbud.  1048 
- Utdype hvordan gjøre: eksisterer veldig ulik praksis. Kristne grupper kan komme 1049 

å informere. Forskjellig hva skoler tillater. Tankegangen er å likestille det tilbudet. 1050 
Arena for å snakke om dette samtidig. Ikke tilfeldig, men likeverdig. Passe på 1051 
HEFs egen rolle her.  1052 

- Linje 152: omformulere det til avskaffe reel utøvelse og forkynning i skoletiden. 1053 
- Linje 154: likeverdig grunnlag – den er HEF veldig tydelig i mot. Hvor vidt er det 1054 

mulig? Den norske kirke er i alle kommuner. Hvilken reell likebehandling blir det? 1055 
Har ikke samme kapasitet. Bedre med ingen besøk?  1056 

- Forskjell på ekskursjoner og invitere til skolen.  1057 
- Konfirmasjonsundervisning – problematisk. For gitt at alle er interessert i å 1058 

konfirmere seg. Ikke skolens oppgave. Konfirmasjonsundervisning burde skje 1059 
utenfor skolen.  1060 

 1061 
8) Dialog og menneskemøter 1062 
- Ikke bare dialogmøter. Ekskursjon også viktig.  1063 
- Veldig viktig mål. Delmålene utdypes hvordan det skal gjøres. Det er også noe vi 1064 

kan fronte.  1065 
- Etterspør flere delmål.. 1066 
- Burde inkludere noe om Ung Dialogs ekstremismekurs og Global Dignity.  1067 

 1068 
Oppsummering: saksbehandler mottar gjerne flere eksempler, for å ta med til neste 1069 
utkast. 1070 
 1071 
Sentralstyrets vedtak: 1072 
«Saksbehandler tar med innspill og kommer med endelig forslag til Skoleprogram til 1073 
Sentralstyremøte 13.-15.mars.» 1074 
 1075 
Sak 09/15 Fastsettelse av kontingent 1076 
Sentralstyret skal vedta innstilling til Landsmøtet.  1077 
 1078 
Eneste som ikke er nevnt i sakspapiret: hva skal studentmedlemskap koste? Telle på 1079 
samme måte som støttemedlemmer? Mer en sak for vedtektene. Påvirker ikke 1080 
innstillingen.  1081 
 1082 
Votering: enstemmig vedtatt.  1083 
 1084 
Sentralstyrets vedtak: 1085 
”Sentralstyret vedtar at Humanistisk Ungdom beholder både årskontingenten på kr 50,- 1086 
og kontingent på kr 250,- for støttemedlemmer.” 1087 
 1088 
Sak 10/15 Nedleggelse av Oslo studentlag 1089 
Ikke aktivitet siden desember 2012. Har prøvd gjentatte ganger å få det i gang igjen, 1090 
uten hell.  1091 
 1092 
Votering: 1093 
Ingen i mot innstillingen. Enstemmig vedtatt.  1094 
 1095 
Sentralstyrets vedtak: 1096 
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«Sentralstyret legger ned Oslo Studentlag.» 1097 
 1098 
Sak 11/15 Representanter til GA IHEYO 1099 
Nye sakspapirer om denne saken har blitt fordelt lørdag morgenen.  1100 
 1101 
HU har tradisjonelt sett deltatt på IHEYOs årsmøte. Blir ikke noe stort European 1102 
Humanist Youth Days (EHYD) i år, bare et vanlig European Working Group (EWG)-møte. 1103 
Viktig å delta på IHEYO-møter. Skal vi legge til rette for å ha GA i Norge? Eller hjelpe til 1104 
på andre måter?  1105 
 1106 
Bør diskutere hva vi har lyst til å ta opp på GA – kan snakke om det på møtet i mars.  1107 
 1108 
Forslag: lage en prioriteringsliste over hvem som kan dra, uansett hvor og når GAen er. 1109 
Foreslår 3 stykker.  1110 
 1111 
Diskusjon:  1112 

- IHEYO sliter pga. mange i styret har falt bort av ulike grunner. Leder sitter med 1113 
mye av arbeidet alene.  1114 

- Ikke god økonomi eller kontroll over dette heller.  1115 
- Undersøke om noen i HU kan stille til verv? 1116 
- Ikke noe poeng å diskutere hvem som skal reise siden vi ikke vet når en eventuell 1117 

GA er – vet ikke tidspunkt og vet ikke hvem som kan. Like greit å avvente til nytt 1118 
Sentralstyre er på plass – hvis GAen blir arrangert etter april – som er mest 1119 
sannsynlig.  1120 

- Burde være noen med erfaring og kompetanse som reiser – ikke helt ukjent 1121 
IHEYO. Burde også være noen som skal jobbe med dette framover.  1122 

- Ikke sette fokus på utvalg, siden dette kan endre seg med nytt Sentralstyre.  1123 
- Mer interessant å diskutere hvordan vi kan bidra enn hvem som skal sendes.  1124 
- Største hjelpen er å tilrettelegge for ha GAen i Norge. 1125 
- Burde også hjelpe IHEYO med å sette sammen en valgkomite.  1126 

 1127 
Votering: 1128 
Støtter forslaget: enstemmig vedtatt.  1129 
 1130 
Sentralstyrets vedtak: 1131 
«Sentralstyret gjør tiltak for å hjelpe IHEYO gjennom en vanskelig periode, blant annet 1132 
ved å hjelpe de å sette ned en valgkomite, og invitere til å ha årsmøtet i Norge. 1133 
Internasjonalt Utvalg får ansvar for å gjennomføre disse tiltakene» 1134 
 1135 
Sak 12/15 Arbeidsprogram 2015-2016 1136 
 1137 
Nytt format – matcher Kommunikasjonsstrategien.  1138 
 1139 
Foreslår 2 hovedsatsninger som igjen er i tråd med Kommunikasjonsstrategien. Politiske 1140 
kan ses i sammenheng med det organisatoriske.  1141 
 1142 
Endelig innstilling i mars – før Landsmøtet behandler det.  1143 
 1144 
Diskusjon: 1145 

- Bruke konsekvent ordet livssynsnøytralt?  1146 
- Fellesskole er det et kjent begrep? Bedre å bruke bare skole? Enhetsskolen er 1147 

begrepet Arbeiderpartiet bruker, og er dermed for partipolitisk til å kunne brukes.  1148 
- Gjelder dette bare offentlig skole eller privat også? Kan lett ta et standpunkt om 1149 

private skoler og. Skaper mindre mangfold. Privatskoler har eget regelverk. Det 1150 
blir en stor politisk dreining om det skal med - og må i alle fall diskuteres på 1151 
Landsmøtet.  1152 

- Skole forblir satsningsområde, men skal se formuleringen.  1153 
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 1154 
Diskusjon kapittel for kapittel:  1155 
 1156 

1) Lokal aktivitet 1157 
- Linje 57-62: ikke status, men ønske om hvordan det kan være. 1158 
- Burde stå status per dato, siden tingene endrer seg fort.  1159 
- Trenger man status i Arbeidsprogrammet? Bedre å ha en visjon. Hvordan vi går 1160 

framover. Status ligger i strukturen = dette må vi gjøre. 1161 
- Linje 82-83: ikke bare starte nye lokallag, men hvordan delta på andre måter og. 1162 

Skape lavterskel arrangementer.  1163 
- Innspill: lage et til delmål – aktivitet uten lokallag. Konkrete tiltak for å aktivisere 1164 

direktemedlemmer.  1165 
 1166 

2) Medlemmer og rekruttering 1167 
- Mål: synes vi kan være ambisiøse; 500 nye medlemmer. Må først hente inn tallene 1168 

som viser hvor mange nye medlemmer vi fikk i fjor. Lettere å sammenligne.  1169 
- Linje 115: innmeldte vs. Betalende medlemmer. Må ha betalt innen 31.12. 1170 
- Linje 128-129: rekrutteringskampanje – HEF skal også ha dette. Kanskje 1171 

samarbeide? Bør ha en uavhengig kampanje, men kan gjerne ha fokus om 1172 
rekruttering samtidig.  1173 

- Rekruttering/misjonering – i Kommunikasjonsstrategien er det fokus på hvordan 1174 
denne kulturen skal endres og bygges opp. Skal gi opplæring i hvordan promotere 1175 
HU. Viktig å synliggjøre verdiene – også for de passive. Det skal være en selvfølge 1176 
å drive rekruttering.  1177 

- HEF har foreslått i sitt arbeidsprogram å ha en kampanje rettet mot 1178 
førstegangsvelgere, i samarbeid med HU. Fint å bli inkludert, men behøver ikke 1179 
forankre det i vårt Arbeidsprogram.  1180 

- Rekruttering skal bli en vanlig oppgave for tillitsvalgte.  1181 
- Problematisk med dobbeltføring med Kommunikasjonsstrategien siden denne ikke 1182 

skal behandles av Landsmøtet? Skal stå konkrete ting i Arbeidsprogrammet, 1183 
Kommunikasjonsstrategien er mer langsiktig.  1184 

- Linje 148: konfirmanter delta på alle arrangementer? Ikke med det første – har 1185 
nok oppgaver å ta av. Heller større fokus å få konfirmanter med på sommerleir. 1186 
HU-arrangementer burde være eksklusivt for medlemmer. Det er allerede 1187 
splittelse på sommerleir mellom gamle og nye, og vil ikke ha det på alle 1188 
arrangementer. Det er ikke mange arrangementer vi har i konfirmasjonstiden. Ser 1189 
ikke at det er noe problem å ha det som nå. Kan åpne for muligheten hvis 1190 
konfirmanter selv tar kontakt. Minker gapet mellom konfirmasjon og medlemskap 1191 
hvis vi åpner for dette. Kan innføre en viss konfirmantandel på arrangementer. 1192 
Men skal vi da ikke ha konfirmanter på sommerleir? Sommerleir er noe helt annet 1193 
enn de andre arrangementene, så er greit å ha en forskjell der.  1194 

- Nytt punkt på linje 151: delta på instruktørkurs og informere på 1195 
konfirmasjonskurskvelder.  1196 

- Linje 150: tilby å være kontaktbare. Kan sende en melding etterkant. Hensikten 1197 
er å slippe å gi budskap om at de må vente så lenge.  1198 

- Vil gjerne ha konkrete innspill på de tomme tallfeltene til mars-møtet.  1199 
 1200 

3) Informasjon og kommunikasjon 1201 
- skal få inn informasjon om de resterende arrangementene også.  1202 
- mer aktivitet i sosiale medier er et bra mål. Men må da vite hva aktiviteten er i 1203 
dag – for å kunne ha målbare mål. 1204 
- skal sees i sammenheng med rekruttering.  1205 
- vil gjerne ha 4000 likes 1206 
- 2 politiske kampanjer – en om skole. Gi Sentralstyret mulighet til å bestemme 1207 
dette selv. Må også sees i sammenheng med rekruttering.  1208 

 1209 
4) Organisasjonsutvikling 1210 
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- Formulere til: sikre bærekraftige lokallag.  1211 
- Antall lokallag skal vokse.  1212 
- Organisasjonsutvikling er veldig diffust – skal se på formuleringen.  1213 
- Linje 222: overkant med 5 nye lokallag? Fått mange lokallag uten stor vekst i 1214 

medlemstall. Håper på vekst når medlemstallet øker og.  1215 
- Linje 231: gjerne utdype dette litt mer. Hva menes med å forbedre sin 1216 

informasjonsflyt? 1217 
- Bruke mer krefter på å holde lokallag i live.  1218 

 1219 
5) Økonomi 1220 
- Noe forvirring pga. rar setningsstruktur – skal endres på.  1221 
- Budsjettet skal gå i null, ikke organisasjonen. Egenkapitalen skal alltid være der.  1222 
- -linje 266: kutte utgifter? Se på setningen og omformulere den til mer positivt.  1223 
- Interessant med eget kapittel om økonomi. 1224 
- Kan hende vi skal søke om mer penger fra HEF neste år – interessant å se 1225 

hvordan dette blir mottatt.  1226 
- Viktig å se på andre inntektskilder.  1227 

Linje 269: kan ikke fortsette å bruke Frifondsmidler som vi gjør i dag, hvis 1228 
lokallagene øker. Kan oppfordre lokallag til å søke om midler fra andre steder og. 1229 
Tok ikke penger til administrasjon i fjor.  1230 

- Fint å ha det med siden Sentralstyret har ansvar for forvaltningen av 1231 
organisasjonen.  1232 

 1233 
(Anne gikk kl. 15.06 lørdag).  1234 
 1235 

6) Skole 1236 
- Se i sammenheng med Kommunikasjonsstrategien.  1237 
- Skape eierskap til saker som er naturlige for våre medlemmer. Naturlig samarbeid 1238 

med HEF.  1239 
- Linje 320: noe poeng for oss å ta opp? Men nevnes i Skoleprogrammet. 1240 

Prinsipielt: aktivt forhold til politisk og livsynsmessig engasjement.  1241 
- Helhetlig menneske – tankegang også i skolen. 1242 
- Ønsker å påvirke skolens mandat – få inn kritisk tenking.  1243 
- Linje 308: forhindre KRLE? Er ikke det for sent? Er en kamp vi har tapt om det blir 1244 

innført (selv om det er flere enn oss involvert i denne prosessen).  1245 
 1246 

7) Internasjonalt 1247 
- Det meste dekket under sak 11/15 – diskusjon om IHEYO. 1248 
- Nordisk seminar: vanskelig uten Unga Humanistarne? Vanskelig å si 1249 

konsekvensene siden arbeidsoppgavene ikke er fordelt enda. Gitt at vi får 1250 
pengene vi har søkt om, har det ikke noe å si.  1251 

- Legge til: videreutvikle nordisk samarbeid. Se det i sammenheng med HEFs 1252 
nordiske møte i januar 2015.  1253 

- Åpne for 2 plasser til alle nordiske land på våre arrangementer. Går da i mot 1254 
prinsippet om at HU-arrangementer er eksklusivt for våre medlemmer (se 1255 
diskusjon om konfirmanter på alle arrangementer).  1256 

- Linje 157: se på tallene igjen. Mulighet til å ha 60 deltakere inkludert arrangører?  1257 
 1258 
Ellers: Gjennomgående enten HU eller Humanistisk Ungdom (en av delene).  1259 
Tradisjon for å nevne EWG.   1260 
 1261 
Sentralstyrets vedtak: 1262 
«Saksbehandler innstiller på at Sentralstyret vedtar et førsteutkast til HUs 1263 
arbeidsprogram for 2015/2016». 1264 
 1265 
Sak 13/15 Eventuelt 1266 
 1267 
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a) Uttalelser – 5 stykker 1268 
 1269 

Kjapt diskutere hva formålet med disse er – og så stemme over om HU skal ha en 1270 
uttalelse om dette eller ikke.  1271 
 1272 
1. Pelsdyrindustri – humanistisk syn – luksusindustri. Forslaget er moderat selv 1273 

om tittelen er bastant.  1274 
 1275 

Diskusjon: 1276 
- Feil å fokusere bare på pels – hva med rasjonalitet rundt luksusprodukter?  1277 
- Mer rettet mot forbrukersamfunn. Heller lene oss mot andre organisasjoner – 1278 

Noah.  1279 
- Kom også opp under Hovedstyremøtet til HEF – valgte å ikke ta stilling.  1280 
- Aldri tatt stilling til dyrs rettigheter.  1281 
- Vanskelig å skille mellom pels- og kjøttindustri. Dobbeltmoral.  1282 
- Kan skrive mer rettet mot forbruk. Men veldig vag retning. Hensikten er å gjøre 1283 

oss synlige.  1284 
- Dette forslaget er mindre kontroversielt enn Noahs standpunkter.  1285 
- Kan vektes mer at pelsdyroppdrett ikke er moralsk forsvarlig.  1286 
- Burde ikke fokusere mer mot mennesker og ikke dyr? Kan risikere kritikk uansett 1287 

– navlebeskuende eller for lite utvendig fokus.  1288 
 1289 

Flere som ønsker en uttalelse om luksusprodukter og konsum: 1 som støtter. Er et 1290 
alternativ til forslaget som foreligger. 1291 

 1292 
Votering:  1293 
Om pels. 1.  1294 
Om konsum. 1 1295 
Avholdende. 6.  1296 

 1297 
Kan heller ikke støtte Noah, siden uttalelsen ikke er vedtatt, og den 1298 
organisasjonen er mer radikal.  1299 

 1300 
2. Klima-  kirken har meldt at klimaendring er kjipt. Vi må kunne mene noe om 1301 

klima og miljø. Norge har internasjonale forpliktelser. Norge kan ikke kjøpe seg 1302 
ut. Kutte i miljøfiendtlig industri.  1303 

 1304 
Diskusjon: 1305 

- Linje 23: få inn om kommende generasjoner.  1306 
- Mye lettere å ta standpunkt. Færre komplikasjoner. Men også mindre 1307 

kontroversielt og kan få mindre oppmerksomhet. HU burde gå i forveien (før HEF) 1308 
om dette.  1309 

- Er menneskesentrert – ikke noe om dyrs rettigheter. 1310 
 1311 

Votering: 1312 
Støtter: 8. 1313 
Avholdende: 1.  1314 
 1315 
3. Tros og livssynssamfunn: medlemssurr og 15 års aldersgrense. Tall burde 1316 

sjekkes. 3 elementer: systematisks gjennomgang av medlemslister og 1317 
avdekke eventuelle feilmeldinger, mennesket må kunne tilknytte seg der de vil 1318 
- avskaffe tilhørighetsordningen, 15 års aldersgrense på tro og 1319 
livssynsamfunn. Barna kan ikke stå i medlemsregister. Vil også ramme oss. 1320 
Prinsipielt standpunkt.  1321 
 1322 

Diskusjon:  1323 
- Alt dette er standpunkter vi har hatt før.  1324 
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- Mer drastisk enn tidligere: går i mot tilhørighetsordningen. 1325 
- Politiske plattformen var mer radikal før, og har blitt tonet ned de siste årene.  1326 
- Forskjell: HU er en livssynsorganisasjon, ikke et livssynsamfunn.  1327 
- Kan skape komplikasjoner med HEF. Men de vil også avvikle – fortsetter bare pga. 1328 

kirken har samme type ordning.  1329 
- Kan skape debatt rundt dette. HU kan ha det som sin sak.  1330 

 1331 
Votering: 1332 
Ønsker en uttalelse: enstemmig vedtatt.  1333 

 1334 
4. Ytringsfrihetens pris: balansegang. Saudi-Arabia. Tyrkia. Israel? Land Norge 1335 

samarbeider tett med. Andre siden: fengsler meningsmotstandere. Uten lov og 1336 
dom eller med forferdelige lover og dommer. Norske myndigheter burde ha økt 1337 
fokus og press. Aktivt styre norsk investering. Etiske vurderinger.  1338 

 1339 
Diskusjon: 1340 

- Har ment noe lignende før - men her er det mer spisset. 1341 
- Nytt: kritiserer stat og næringsliv for sitt engasjement i slike land.  1342 
- Noen mener at det er bedre å være tilstede i slike land enn ikke – endre forhold 1343 

innenfra. Står ingenting om at Norge skal trekke seg ut. Intensjonen er at 1344 
samarbeidet kan kritiseres.  1345 

- Ytringsfrihet en viktig del av kritisk tenking og humanisme.  1346 
- Kan støtte Amnesty og andre organisasjoner på relevante aksjoner og kampanjer.  1347 
- Kan bruke det til å ha standpunkt om andre saker og.  1348 
- Står sterkere når Landsmøtet har vedtatt en uttalelse, men også bra at 1349 

Sentralstyret kommer med uttalelser.  1350 
 1351 

Votering: 1352 
Ønsker en slik uttalelse: enstemmig vedtatt.  1353 
 1354 
5. Asylbarn og Anundsen: oppretter noen standpunkt vi har hatt tidligere. Lys av 1355 

sakene i den siste tiden. Folk feilaktig utsendt hentes tilbake. Politisk ansvar – 1356 
må få en konsekvens for noen. Ikke barna.  1357 

 1358 
Diskusjon: 1359 

- Er det litt utdatert siden Anundsen allerede har vært på høring? Nei, lever fortsatt 1360 
veldig politisk. Også på lokalt nivå. Stor politisk blemme. Krav om at Anundsen 1361 
skal gå – Frp mener at da må hele regjeringen gå.  1362 

- Problematisk å vedta så mange uttalelser samtidig? Må sende de ut til strategiske 1363 
tider.  1364 

- Må sendes ut får kontrollkomiteen har kommet med sin uttalelse.  1365 
- Synes ikke vi skal uttale oss om denne saken – heller konsentrere oss om 1366 

livssynsaker.  1367 
- Mener at dette handler om grunnleggende menneskerettigheter. Ikke direkte om 1368 

tro, men retten til å få hjelp og leve et trygt valg.  1369 
- Mer aktuelt å snakke om konvertere-saken: folk som hevder de har blitt kastet ut 1370 

av Norge fordi de ikke tror nok eller riktig, etter å ha konvertert fra en religion til 1371 
en annen. Kan heller ha en separat sak om dette. Asylbarn er sterk nok sak her.   1372 

- Må uansett passe på å vinkle saken fra vårt perspektiv. Større grad fremheve 1373 
humanistiske livssynet og synet på retten til asyl.  1374 

- Solidaritetsungdom har asylbarn som en kjernesak – kan samarbeide om dette 1375 
punktet.  1376 

- Passe på å vinkle det så det ikke blir rettet mot et parti.  1377 
- Ser ikke helt vitsen med å ha med Anundsen. Men kan også spisse saken. Hva 1378 

med å ha krav om at Anundsen skal beklage? Mer behagelig å behandle?  1379 
 1380 

Votering: 1381 
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Ønsker uttalelse: 5.  1382 
Kontra: 3. 1383 
Avholdende. 1.  1384 

 1385 
Videre: 4 av 5 uttalelser skal behandles videre over e-post. Joakim tar med seg 1386 
innspillene til videre behandling, og Sentralstyret gir eventuelle godkjenning eller 1387 
flere innspill over e-post. Uttalelsene blir nummerert og sendt i separate e-poster 1388 
for lettere behandling.  1389 

 1390 
Søndag: Pga. terrorangrepet i København bestemmer Sentralstyret seg for å skrive noe 1391 
om dette. Joakim tar utgangspunkt i uttalelsen om ytringsfrihet og vinkler den slik at den 1392 
blir aktuell.  1393 
 1394 


